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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért késlekedik kormány átültetni a magyar 
jogrendbe azt az uniós irányelvet, ami kétszeresére növeli az apák által igénybe vehető szülési 
szabadságot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019 nyarán fogadták el az Európai Parlament és   és a Tanács irányelvét a szülők és a gondozók
vonatkozásában a munka és a magánélet közötti  egyensúlyról és a 2010/18/EU tanácsi irányelv
hatályon kívül helyezéséről. Az irányelvet azonban még mindig nem sikerült implementálni, ezért
itthon még mindig nagyon kevés, csupán 5 nap szülési szabadság jár az apáknak. Ellentétben az
EU-s rendeletben meghatározott 10 nappal.

Az irányelv a 10 nap apai szülési szabadságon kívül még egyéb fontos rendelkezéseket is tartalmaz,
amiket  a  magát  családbarátnak  nevező  kormánynak  minél  előbb  illene  a  magyar  jogrendbe
átültetnie:

• Szülői szabadság: minden munkavállaló – azaz az apák is – egyénileg válik jogosulttá négy 
hónap szülői szabadságra a gyermek nyolc éves kora előtt.

• Gondozói szabadság: a munkavállaló akkor veheti igénybe, ha súlyos egészségügyi okból 
jelentős mértékű gondozásra vagy támogatásra szoruló hozzátartozóját vagy a vele közös 
háztartásban élő családtagját gondozza. A szabadság minden munkavállalót megilleti és 
évente öt munkanap lehet.

• Rugalmas foglalkoztatás: a gyermeket nevelő vagy ápolást végző munkavállalók a gyermek 
nyolc éves koráig válnak jogosulttá arra, hogy rugalmas munkavégzési formát 
kérvényezzenek a munkáltatójuktól.

 



 
Kérem tisztelt Miniszter urat,  hogy válaszoljon arra a kérdésemre, hogy mikor fogják a magyar
jogszabályokba is átültetni ezeket a rendelkezéseket?

 

Tisztelettel,

Ungár Péter

Hohn Krisztina

LMP

Budapest, 2022.01.11.
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